
 

 

 

 

 

Referat skolebestyrelsesmøde den 21. marts 2023 

Kl. 17-18.30 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

2. Nyt fra elevrådet – 10 min 

Kommunen er begyndt at gå meget op i klimaet. Affaldssortering diskuteret om det skulle være en 

udgift for skolen eller for kommunen. Fælleselevrådet var på besøg på Sydfalster varmeværk.  

Der blev talt om hvorvidt skolerne selv kunne vælge om de ville affaldssortere.  

På NAS har 7. klasserne selv lavet projekt om skraldespande, som vil blive sat i produktion.  

Elevrådet har en opgave til at drøfte lokalt ”Den bedste skole for alle børn” 

På vegne af 9. klasse vil gerne vide hvornår sidste skoledag er, så det ikke bliver så presset at 

planlægge det hele inden prøverne. Susanne kommer over når udtræksprøverne er offentliggjort 

og taler   

 

3. Principper for brug af digitale redskaber og platforme (bilag) – 10 min 

a. Kort drøftelse og beslutning om proces 

 

Opmærksomhed på hvordan et princip også kan blive håndterbart for medarbejderne, 

forældre og elever. Overvejelser om udkast til princip - fx ordet ”forventes” i et princip – 

Hvordan skal/kan det håndhæves?  

 

Overvejelser om hvad vi har af principper i forvejen – og hvordan vi skal håndhæve de 

beslutninger der tages. Nuværende princip omkring mobiltelefoni er måske ikke 

tidssvarende – smart-watches, pc-ere kan samme ting som mobiltelefoner.  

 

 

 



Arbejdsgruppe nedsat til at lave proces og tilpasset oplæg:  

Louise, Astrid, Line, Susanne 

(mandag eftermiddage er gode-alternativt onsdage) 

 

Det vil være et mål at få princippet færdigt inden sommerferien og at elever og 

medarbejdere inddrages i indholdet i princippet. 

 

 

4. Retningslinjer for fraværsregistrering (bilag) – 10 min 

a. Udkast til retningslinjer for håndtering af elevfraværsregistrering 

Susanne fremlagde udkast til retningslinjer for håndtering og registrering af fravær. Der 

arbejdes på at indføre sms-modul, hvor forældrene får sms når barnet ikke møder og særligt 

for udskoling – at der også sendes sms ved for sent fremmøde og gået for tidligt for 7.-9. kl.  

 

Punkter uden deltagelse af elevrådsrepræsentanterne: 

 

5. Økonomi 

a. Regnskabsafslutning for 2022 

b. Budget for 2023 

Susanne orienterede om, at skolen fortsat må have blik på besparelser. Skolen har i 2022 

haft gavn af en pulje til Fagligt Løft og internt lavet besparelser på vejlederfunktioner. Det 

har dog ikke været tilstrækkeligt til at imødekomme underskud fra det forgangne år.  

 

For 2023 ses, at omkostninger til særligt tilrettelagte tilbud til elever både internt på skolen 

og de elever der betales for, som går på andre skoler/specialtilbud overstiger langt de 

ressourcer som skolen bliver tildelt. Det vil derfor være nødvendigt at prioritere løn- og 

driftsmidler, så skolen sparer mest muligt fremadrette. Det vil være nødvendigt at 

nedskære/forflytte med én lærerstilling til det kommende skoleår. 

 

6. Generel orientering  

 

a. Personale 

En lærer er pt. sygemeldt – tidshorisont ikke afklaret. Der er indsat fast afløser for klassen. 

b. Elever 

Forårsbørn starter 11.4.23. Der vil blive 31 elever og dermed 2 børnehaveklasser til skoleåret 

23/24. 

c. Andet 

i. Rynkebyløbet – skal det fortsættes?  



Der er forældre, som føler sig presset til at betale for barnets løb og som ikke har midlerne. Hvad 

er skolebestyrelsens holdning til skolens deltagelse? 

Input til diskussioen, at der kan være en værdi i at lære børnene, at være sammen om en fælles 

velgørende sag. Kan man sponsorere på en anonymmåde, så børnene ikke sammenligner beløb 

der gives/ikke gives fra deres familier, så pengebeløbet ikke bliver afgørende og et 

konkurrenceparameter mellem børnene.  

Forslag om at der i stedet undersøges mulighed for sponsorater fra lokale virksomheder og at 

børnene er med i processen med at finde sponsorer. Opfodring til at forældrene også deltager 

aktivt med deres børn i løbet. Skolebestyrelsen besluttede at afprøve denne løsning med 

sponsorater fremadrettet ved velgørende løb/aktiviteter.  

ii. Projekt Praksisfaglighed i udskolingen  

– orientering udskydes til kommende møde. 

iii. Skolefoto – tilbud fra Dansk Skolefoto 

Ledelsen har indhentet tilbuddet og skolebestyrelsen har besluttet at ledelsen har 

beslutningsretten for valg af tilbud til skolefotoudbyder. 

 

 

7. Punkter til kommende møder – 5 min. 

- Meddelelsesbogen. Oplæg til principper 

- Projekt Praksisfaglighed i udskolingen 

 

8. Evt. 

 

Møderække i skolebestyrelsen for skoleåret 2022/2023 

Tidspunkt: 17-18.30 (ny tidsramme afprøves og drøftes på første møde i august) 

 17.8.22 – Ordinært møde 

1.9.22 – Kursus for alle bestyrelsesmedlemmer kl. 16.30-20.30 på Sophieskolen 

29.9.22 – Ordinært møde 

25.10.22 - Ordinært møde 

21.11.22 - Ordinært møde 

14.12.22 - Ordinært møde (juleafslutning) 

26.1.23 - Ordinært møde og møde for alle forældre (Årsberetning) 



27.2.23 - Ordinært møde – udvides i tid til kl. 20.00. - Punkt: Evaluering og proces omkring 

sammenlægning af klasser. 

21.3.23 - Ordinært møde 

26.4.23 - Ordinært møde 

25.5.23 - Ordinært møde 

13.6.23 - Ordinært møde (afslutning) 

 

 

  

 


